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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni a kormány a Tungsram érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Jörg Bauer, a Tungsram elnök-vezérigazgatója bejelentette: a céget megoldhatatlan helyzet elé 
állították a gazdasági körülmények, ezért részleges gyárleállásra készülnek áprilisban, hogy 
áttervezhessék kapacitásaikat a vevői igényekhez képest, és meglévő készleteiket is eladhassák. A 
Tungsram érintett dolgozóit ezalatt szabadságra küldik.
 
A vállalat önálló életében még fiatalnak számít, hiszen 2018-ban vásárolták ki a GE-től. Éppen 
belekezdtek az átalakulásba, a régi üzletágakat felváltó, új tevékenységek fölépítésébe. Ezt a 
munkát azonban nem lehet elvégezni, ha folyamatosan a túlélésért kell küzdeni. A pandémia, a 
globális ellátási nehézségek és az ukrajnai háború, az ezek következtében elszabadult energiaárak, a
nyersanyagok hiánya és drágulása valamint a szállítási nehézségek ugyanis megoldhatatlan feladat 
elé állították a cégcsoportot, annak további működését csak az azonnali kormányzati segítség tenné 
lehetővé.
 
Bauer sürgette az energiafogyasztást visszafogó programok bevezetését, amely csökkentené 
függésünket az import gáztól, olajtól, illetve az újrahasznosítás föllendítését, támogatását a főként 
Kínában és Kelet-Ázsiában kitermelt, kritikus nyersanyagoktól való függés megszüntetése 
érdekében. Kormányzati vissza nem térítendő támogatásra vagy tőkeinjekcióra is szüksége lenne a 
cégnek.
 
Tisztelt miniszter úr!



 
 
A cégnek mintegy 3000 dolgozója van országszerte, vagyis 3000 család megélhetése függ a cég 
fennmaradásától. A Tungsramnak ráadásul választókerületemben is van telephelye, a nehézség az 
ott élő embereket, családokat is érinti. Kérdezem ezért miniszter urat:
 

1. Mennyi állami és európai forrásból származó támogatást nyújtottak eddig a vállalatnak?
2. Mit kívánnak tenni a Tungsram fennmaradása érdekében?
3. Hajlandó-e a kormány elindulni az energiatakarékosság és újrahasznosítás Jörg Bauer 

javasolta útján?
4. Milyen garanciát tudnak vállalni arra, hogy a vállalat dolgozói ne kerüljenek az utcára?

 
Budapest, 2022. április 13.
 
Tisztelettel:
 
 Varju László
Demokratikus Koalíció
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